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Hoofdlijnenrapport Zwolle zonder Afval  

De raad wordt gevraagd de hoofdlijnen van het nieuwe Grondstoffenplan vast te stellen. 

Doelstelling van het plan is om de hoeveelheid te verbranden restafval te verminderen van 190 

kg tot 100 kg per inwoner. Om dit te bereiken worden de volgende drie fases onderscheiden:  

1. Faciliteren: extra voorzieningen treffen zodat iedereen de mogelijkheid heeft afval goed en 

makkelijk te scheiden. 

2. Motiveren: laten zien en ervaren wat voorkomen van en goed scheiden van afval oplevert  

3. Belonen: een financiële gedragsprikkel of een andere manier om het voorkomen afval en 

goed scheiden van afval en grondstoffen te belonen. 

Na vaststelling van de hoofdlijnen zal het college een uitvoeringsplan uitwerken en dit aan de 

raad voorleggen. Dhr. Jan Webbink spreekt in namens Stichting Zwolse Pepermunt. De 

stichting heeft tot doel het vergroten van de economische, sociale en ecologische 

duurzaamheid. Door het in circulatie brengen van regionaal geld probeert men bij te dragen aan 

het doel. Vervolgens vertelt dhr. Webbink welke activiteiten door de stichting worden ontwikkeld. 

Hij ziet goede mogelijkheden voor het inzetten van het lokale betaalmiddel bij het belonen van 

goed afvalgedrag. Zijn inspreektekst is bij de stukken gevoegd. In een reactie op het 

raadsvoorstel geven de fracties aan dat ze in grote lijnen kunnen instemmen met de eerste 

twee stappen (faciliteren en motiveren). Men vraagt zich af of twee jaar niet te kort is. Er zijn 

nog veel problemen op te lossen voordat iedere inwoner voldoende gefaciliteerd wordt om afval 

gemakkelijk gescheiden aan te bieden. Hierbij worden specifieke doelgroepen benoemd zoals 

ouderen en mensen met een beperking en bepaalde wijken waaronder de binnenstad, 

Assendorp en buurten met veel hoogbouw. Verder ziet men problemen met het scheiden van 

bepaalde afvalcomponenten zoals luiers. De meeste fracties willen liever nog geen besluit 

nemen over fase drie waarin in de vorm van een prijsprikkel goed afvalgedrag wordt beloond. 

Een aantal fracties ziet grote nadelen en is tegen diftar. Een meerderheid is wel van mening dat 

er een pilot kan worden opgezet met het belonen van goed afvalgedrag in een of meerdere 

wijken waar de faciliteiten al op orde zijn. Wethouder Van As stelt in zijn reactie op het debat dat 

er een maatschappelijke opgave ligt om de hoeveelheid restafval terug te dringen. De kans is 

groot dat op termijn de landelijke doestelling nog verder naar beneden wordt bijgesteld. Daarbij 

komt dat de kosten voor de verwerking van restafval behoorlijk gaan toenemen. Als we geen 

maatregelen nemen moet de afvalstoffenheffing omhoog. In het toegezegde uitwerkingsplan zal 

ingegaan worden op de genoemde vraagstukken om er voor te zorgen dat het service niveau 

zodanig is dat iedereen in staat is afval gescheiden aan te bieden. Pas als dit op orde is kan 

over worden gegaan tot het invoeren van een financiële gedragsprikkel. De wethouder geeft 

aan we voor een grote opgave staan en dat een positieve financiële prikkel een bewezen 

manier is om de doelstelling te bereiken. Wethouder van As doet de volgende toezeggingen: In 

het uitwerkingsvoorstel word verder ingegaan op specifieke doelgroepen. Er wordt bekeken 

welke rol verenigingen en scholen kunnen spelen bij inzameling van bepaalde grondstoffen. Er 

wordt een pilot opgezet om inwoners die nu al goed afvalgedrag vertonen te belonen. Mogelijk 

is dekking hiervoor te vinden in de voorziening afval. Aan het eind van het debat concludeert de 

voorzitter dat het voorstel geagendeerd worden voor besluitvorming op 24 oktober 2016. De 

fractie van de VVD kondigt een motie en een amendement aan. 


